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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mennyi ember veszíti el a következő hetekben, hónapokban az 
ellátását, kedvezményeit a június 1-jével lejárt veszélyhelyzet után?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

„Szerdán lejár a kilakoltatási moratórium, ezrek kerülhetnek utcára”

„Az új veszélyhelyzet ellenére lejár a moratórium, nagy kilakoltatási hullám jöhet”

„Nincs többé ingyenutazás: rossz hír az egészségügyi, szociális és rendvédelmi dolgozóknak”

Ezek a szalagcímek jelentek meg az utóbbi napokban, ugyanis a koronavírus-járvány miatt elrendelt
veszélyhelyzet megszűnésével több, korábban meghosszabbított határidő lejár, ami érinti a szociális
ellátásokat, utazási kedvezményeket, fizetési moratóriumokat, végső soron tehát az embereket.

Az, hogy időközben a kormány elrendelt  egy másik veszélyhelyzetet,  amivel állítólag szintén a
családokat  akarják  megvédeni,  mellékes.  Bár  az  igaz,  hogy a  kormánytagok és  családjaik  meg
lesznek  védve:  közpénzből  fűthetik  a  medencéjüket  (rezsicsökkentés  címen),  akárhány  milliót
kereshetnek, ha jól fekszenek a főnöknél. Ja és a főnök: szegény, vagyontalan Orbán Viktor a saját
fizetését meg kellett, hogy emelje a Tisztelt Ház 133%-kal 3,5 millió forintra, ami mellé még kapja
a 1,3 millió forint képviselői tiszteletdíjat is. Igaz a nyugdíjasoknak csak 3,9% emelés jutott, nekik
ennyi  a  tisztelet,  de hát  nekik amúgy is  ott  van  a  befagyasztott  csirkefarhát,  nem kell  urizálni
ugyebár.

De térjünk vissza arra,  hogy a  veszélyhelyzet  megszűnése az „átlagember” számára  mit  jelent.
Ennek  számbavétele  meglehetősen  bonyolult,  mivel  a  veszélyhelyzettel  kapcsolatban  több mint



 
kétszáz jogszabály született az elmúlt két évben. Lényegében itt arról van szó, hogy megszűnnek a
korábban meghosszabbított ellátások, kedvezmények, így sokaknak csökkeni fog a jövedelme, vagy
többet kell fizetnie valamiért vagy akár ellátás nélkül is maradhatnak egyesek.

Az biztos,  hogy megszűnik tehát  a kilakoltatási  moratórium, ami szakemberek becslései szerint
mintegy  3000  lakásban  több  ezer  embert  érinthet.  A gyermekes  családok  elhelyezés  nélküli
kilakoltatása  továbbra  sem elfogadható,  hiába  volt  eddig  moratórium,  a  kormány  semmit  nem
változtatott a szabályokon, semmit nem fogadott meg a civilek és a pártok javaslataiból, így megint
családok kerülnek majd az utcára.

Aztán  ott  van  a  hitelmoratórium,  ami  egy év  eleji  adat  szerint  220  ezer  lakossági  ügyfelet  és
háromezer kisvállalkozás érint. Velük mi lesz, miből fognak most fizetni, ha eddig sem tudtak?

A szociális  ellátások  meghosszabbításának,  a  felülvizsgálatok  elhalasztásának  eltörlése,  még  a
néhány  hónapos  átmeneti  idővel  is,  de  végső  soron  több  tízezer  ember  jövedelmi  helyzetét
befolyásolja majd ősztől. Itt elsősorban a megváltozott munkaképességű személyek ellátásaira, a
rendszeres  gyermekvédelmi  kedvezmenyre,  a  foglalkoztatást  helyettesítő  támogatásra,  az
időskorúak  járadékára,  az  ápolási  díjra,  és  a  gyermekek  otthongondozási  díjára  kell  gondolni.
Rajtuk ki vagy mi segít majd?

Az  ingyenes  utazási  kedvezmény  eltörlése  több  százezres  embert  érint,  mivel  ez  a  szociális
szférában, az egészségügyben, a rendvédelemben, illetve a közszolgálat egyéb területén dolgozó
munkavállalólakat is érintette. (A szolgálati autóval közlekedők számára: egy felnőtt bérlet ára a
fővárosban:  9500 forint.)  Nekik  ez  a  változás  most  egy újabb teher,  miközben sem ők,  sem a
pedagógusok és más közalkalmazottak nem keresnek annyit,  hogy legalább szinten tartsa őket a
fizetésük.

 

A covid után,  a  háború kitörése óta sokak számára egyre nehezebb lett  az  élet  a kétszámjegyű
infláció  miatt  is.  A forint  soha nem látott  mélyponton van,  a  hitelek egyre drágábbak.  A nagy
cégekre,  bankokra  kivetett  extraadókat  valamilyen  módon,  de  végül  mind  az  emberek  fogják
megfizetni. Nincs olyan sarc, amit ne tudnának áthárítani az ügyfelekre.

Mindenkinek egyre többe kerül az élet  minden területen,  de a legtöbb ember fizetése,  nyugdíja
egyáltalán nem követi ezt, így újabb százezrek fognak lecsúszni, elszegényedni. A nyugdíjasoknak
majd csak a jövő hónaptól utalt magasabb nyugdíj szépségtapasznak is kevés, és addig is mi van?
Az éve eleji béremelések (már ahol volt) rég elinflálódtak, hiszen egyes alapvető élelmiszerek ára
akár 30-40%-kal is nőtt. (A KSH adatai szerint a margariné 41,4, a kenyéré 37,5, a sajté 35,4, a
(részben befagyasztott árú) baromfihúsé 34,3, a száraztésztáé 33,3, a tejtermékeké 30,3, a tojásé
29,9, a péksüteményeké 27,3 százalékkal nőtt.)

A rohamosan erősödő gazdasági válság, a száguldó infláció, az elértéktelenedő jövedelmek miatt
fokozottan  sérülékenyek  azok  a  társadalmi  csoportok,  akiket  a  mostani  változások  még
felkészületlenebbül fognak érni. Ha számukra semmilyen segítséget nem biztosít a kormány, akkor
garantálható a további elszegényedésük.
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Amikor  írásbeli  kérdésben  rákérdeztünk  arra,  hogy  a  megszűnő  ellátások,  kedvezmények,
moratóriumok mennyi embert fognak érinteni, illetve, hogy milyen segítséget nyújt a rászorulók
számára a kormány, akkor semmilyen érdemleges választ nem kaptunk a mindig, és most is 2010
előtti időkkel vagdalkozó Rétvári Bencétől. Letudta azzal, hogy az egyébként létező jogosultsági
feltételek fennállása esetén járnak majd a támogatások. Az a baj, hogy ezek a jogosultsági szabályok
már  évek óta  kiszorítják a  szegényeket  a  támogatásokból,  mivel  nem változott  a  küszöb (pl.  a
nyugdíjminimum), így sokan emiatt is elveszítették a jogosultságukat.

Mindezek miatt kérdezem:

• Mennyi ember veszíti el a következő hetekben, hónapokban az ellátását, kedvezményeit
a június 1-jével lejárt veszélyhelyzet után?

• Milyen segítséget nyújt számukra a kormány a későbbiekben?
• Befolyásolja-e mindezt az újabb veszélyhelyzet?
• Tervezik-e szélesíteni a szociális hálót annak érdekében, hogy ne növekedjen a 

szegénységben élők száma?
Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2022. június 15.

Komjáthi Imre
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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